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Zápis z jednání školské rady 

Termín konání 30. listopadu 2023 

Místo konání Na Návsi 5, Babice, PSČ 251 01 

Přítomni 

Členové školské rady:  
JUDr. Peter Andris, Ing. Pavla Šaterová, Mgr. Luděk Michalik, Marie Zicháčková, 
Markéta Reslová Kalců 
 
Omluveni: Marina Andrlíková  
 
Hosté:  
Mgr. Marek Šimoňák 

 

Program jednání: 

1. Přivítání 
2. Volba zapisovatele 
3. Schválení změny ve Školním řádu – změna označení vnitřního předpisu o používání 

informačních a komunikačních technologiích platném pro studenty OG  
4. Informace k změně zastávky svozového autobusu na Roztylech 
5. K projednání – IB asessment  
6. Aktuální informace ze ZŠ 
7. Aktuální informace z gymnázia 
8. Aktuální informace z kolejí 
9. Ostatní podněty 
 
 

1. Přivítání a schválení programu 
Předseda školské rady Luděk Michalik přivítal přítomné členy školské rady Open Gate a seznámil je 
s programem. 
 
 

2. Hlasování o zapisovateli 
Návrhy: Markéta Reslová Kalců  
 
Hlasování  
Pro: P. Andris, P. Šaterová, L. Michalik, M.Zicháčková; Proti: 0; Zdržel se: M. Reslová Kalců 
Školská rada schválila Markétu Reslovou Kalců zapisovatelkou pro dnešní zasedání školské rady. 
 
 

3. Schválení změny ve Školním řádu – změna označení vnitřního předpisu, na který Školní řád 
odkazuje 
Předseda Školské rády informoval o vytvoření nového dokumentu OG-2023-10 ICT Code of conduct, 
který je určen studentům a vymezuje pravidla a povinnosti užívání informačních technologií. 
Původně odkazovaný dokument směrnice OG-2019-08 Směrnice ICT je určena zaměstnancům, její 

mailto:info@opengate.cz


  

   2 z 4 
 

příloha „D“ byla určena studentům. Pro snadnější orientaci jsme přílohu D vyjmuli a vypracovali z ní 
nový dokument čistě pro studenty (OG-2023-10). S tím se studenti seznámí v hodinách IT, na jaře 
proběhne vyhodnocení zpětné vazby. Ke schválení radou dochází pouze kvůli změně označení 
dokumentu, na který se Školní řád bude nově odkazovat.  
 
P. Andris dotaz na zvolený jazyk nově vzniklé směrnice – místy působí nejednoznačně. Dále p. Andris 
navrhl několik konkrétních úprav v textaci a obsahu směrnice. Odpověděl LM: Jsme si vědomi toho, 
jak je směrnice psána, věcné připomínky pana Andrise do textu zapracujeme a s právním oddělením 
ještě jednou ověříme části týkající se kontroly studentský účtů. Následně směrnici zfinalizujeme a 
zveřejníme. 
 
Hlasování 
Pro: P. Andris, P. Šaterová, L. Michalik, M.Zicháčková, M. Reslová Kalců; Proti: 0; Zdržel se: 0 
Školská rada jednomyslně schválila úpravu Školního řádu. 
 
 

4. Informace k změně zastávky svozového autobusu na Roztylech 
M.Reslová Kalců informovala o důvodech dočasného přesunu nástupní a výstupní zastávky v Praze – 
Roztyly, kde dopravce (p. Lehovec) naráží na problémy ze stran celní správy a policie v interpretaci 
licence, kterou máme na vjezdových povolenkách do zastávek (nepravidelná linková doprava pro 
soukromý subjekt). V terminálu Roztyly probíhají rozsáhlé stavební úpravy, které navíc zmenšili 
manipulativní prostor pro dopravní prostředky MHD a soukromých dopravců. Zastávka je přesunuta 
do ulice Tomíčkova, dokud dopravce nevyřeší licenční řízení.  
 
P. Andris dal návrh na možnosti domluvit se se soukromými subjekty – např. stání u OBI, OC 
Westfield Chodov, které je také na metru a má bezpečné zálivy na přistavení busu. – Bereme na 
vědomí a do budoucna prověříme možnosti.  
 
 

5. Aktuální informace ze ZŠ 

• K druhému pololetí organizujeme přestupové řízení ve třetí třídě, kde je volné místo.  

• Tři naši noví učitelé úspěšně ukončili zkušební dobu a pokračují u nás.  

• Zvýšily jsme hygienická opatření z důvody nárůstu chřipek a Covidu jak mezi učiteli ZŠ, tak žáky.  
 
 

6. Aktuální informace z gymnázia  

• IB assessment – v rámci Septimy a Oktávy dochází ke dvojímu hodnocení, v českém systému a 
v systému IB. Na základě zkušeností jsme vyhodnotili, že pro studenty i rodiče bývá složité se 
v rozdílech mezi hodnoceními orientovat. L. Michalik informoval o projednávání hodnocení IB 
předmětů s jednotlivými departmenty, závěry schůzek budeme aplikovat od nového pololetí, 
předběžné výstupy jsou takovéto:  
 

- Z Managebacu („MB“) budeme stahovat IB známky.  

- Na čtvrtletní bázi budeme zapisovat průměrnou známku a od pololetí budou 
učitelé doplňovat známku IB (bude se jednat o předpoklad v daném období).  

- Výjimkou byla pouze angličtina, kde se kritéria mění jinak a IB hodnocení bude 
možné až ve třetím pololetí septimy a celou oktávu 

- Po Vánocích bude vše shrnuto a doplněno o další departmenty tak, aby od 2. 
pololetí mohla nastat změna. Podrobně bude představena školské radě na 
následujícím zasedání. 
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• Získání dotace EU – Škola získala účelovou dotaci pro rozvoj digitálních technologií a digit. 
výukových pomůcek z programu určenému soukromým školám (program č. j. MSMT-
8393/2023-2). Prostředky rozdělí např. na Robotiku, 3D tiskárny atd.  

 

• Rezervace na rodičovské schůzky (prezenční formou) – chyběla možnost sjednat si schůzku 
s vedením školy, to bylo dostupné pouze skrze třídy, ve kterých členové učili.  

 

- Na podzimní schůzky se nabízely třídy z předchozího školního roku, kde pak 
rodiče neviděli správné učitele. V budoucnu budeme k tomuto více obezřetní. 

- Bloky po 5ti minutách byly pro některé rodiče problematické k načasování a 
přebíhání mezi učebnami, ale zpoždění se nabíralo i často ze strany učitelů, kteří 
musí být asertivnější s ohledem na další naplánované schůzky. Pro jakékoli delší 
řešení se rodiče na učitele mohou obracet celoročně a domluvit se schůzky, 
pokud je třeba. 

- V online verzi většinou problém s načasováním a překlikáváním schůzek nebyl. 
Škola zopakuje model i na jarní rodičovské schůzky a ke konci školního roku znovu 
rozešle preferenční dotazník.  

- Pan Andris uvedl reklamaci několika rodičů na termín zahájení přihlašování na 
schůzky – pátek odpoledne je považován mnohými za víkend, v pondělí již bylo 
plno slotů zaplněno. – L. Michalik uvedl, že Škola chtěla naopak otevřít 
přihlašování s předstihem. Načasujeme tedy spuštění rezervací o týden dopředu – 
tj. již ve středu. Dále uvedl, že informace se posílá zvlášť pro nižší a vyšší gym 
s časovou prodlevou, a to z důvodu technického omezení systému.  
 
 

7. Aktuální informace z kolejí 

• V týmu kolejích došlo k personální změně, paní zástupkyně Andris končí v rámci zkušební doby 
z rodinných důvodů, ale přechází na zkrácený úvazek do poradenského centra. Nového 
zástupce již aktivně hledáme, dočasně si agendu rozdělí Marek Šimoňák a Kristina Ivancivová, 
která zároveň přebírá i novou roli Koordinátorky pro spolupráci kolejí s TKFF a ŠPP.  

• Hala kolejí je efektivně využívána, denní studenti se sem po vyučování přesouvají a navštěvují 
své kolejní spolužáky. Velký zájem je stále o posilovnu, často až nad kapacitu. Mimoškolní 
aktivity pořádané kolejemi jsou velmi populární i mezi denními studenty gymnázia.  

 
 

8. Ostatní podněty 

• Dotazy od rodičů 
- Paní Šaterová upřesnila dotaz z minlého setkání ohledně otevření kroužku Basketbal – 

týkalo se o zájemce ze ZŠ. Odpověděl M. Šimoňák: Od nového pololetí nabídneme 
„Sportovní hry“ i pro žáky ZŠ, kroužek bude zahrnovat i basketbal.  
 

- Ovlivní nás snížení PHmax MŠMT? – Odpověděl L. Michalik: Naší výuku to neovlivní, 
neboť je to pro nás relativně marginálním zdroj přijmů. M. Šimoňák doplnil, že dle 
analýzy by hodnota snížení dotací měla být jen kolem 5%.   

 

- Rodiče septimánů vidí v MB poměrně nízké známky přestože jsou učitelé studenty 
ujišťují o tom, že si vedou dobře. Nízké známky jsou prý způsobeny aplikací IB kritérií. 
Odpověděl L. Michalik: Známky z testů bývají hodnoceny na základě IB kritérií, nicméně 
celková známka je pak tvořena i dalšími známkami – domácí úkoly, malé testy, přístup 
k výuce, takže výsledná známka v pololetí není tvořena pouze na základě IB kritérií. 
Škola otevře téma s učiteli, aby zapisování a nastavení kritérií fungovalo plošně u všech 
předmětů. Škola si dále nemyslí, že by obecně známkování v septimě či oktávě bylo 
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příliš přísné - viz celkové průměry na vysvědčeních. Adaptace na český vzdělávací 
systém je náročnější u předmětů studovaných na vyšší úrovni – speciálně u MAT a FYZ, 
tam je ale známkování přizpůsobeno.  

 

- V doporučení zprávy z loňské kontroly ČŠI bylo uvedeno, že učitelé si mají žádat větší 
zpětnou vazbu do žáků. Bylo toto od letošního roku implementováno? Odpověděl L. 
Michalik: Ano bylo, od letošního školního roku musí každý učitel v každém předmětu 
vytvořit dotazník hodnotící průběh výuky. Ten dá nejpozději na konci roku studentům a 
umožní jim tak efektivní zpětnou vazbu. 

 

 

Další setkání školské rady se uskuteční 7.3.2024 od 8:20 v Open Gate. 
 

Zápis vyhotoven v Babicích dne 30. 11. 2023. 

 

.......................................      

Mgr. Luděk Michalik      
předseda školské rady  
 
 
 
 
........................................    

Markéta Reslová Kalců 
členka školské rady a zapisovatelka 


